
Número 55  ¦  13-07-2016 Pàg. 2632

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 

Productius, Comerç i Treball:

Bé, com seria repetir-me i dir-li el mateix que li vaig dir l’al-
tra vegada, el que sí que vull dir-li és que coordinació en 
funció pública moltíssima. Fins i tot de tot el Consell. Si hi ha 
algun tema dels que hem pogut tractar o parlar este cap de 
setmana ha sigut de funció pública, no? I, per tant, eixa coor-
dinació que estem tenint en cadascun dels organismes, en 
cadascuna de les conselleries en funció pública és directa. 
Fins i tot n’hi ha moments en què la sotssecretària d’econo-
mia té reunions, però molt continuades, amb la directora 
general de funció pública.

El Servof, que també és competència de la conselleria, també 
en té moltes i ha tingut moltíssimes reunions en funció pública 
per vore com coordinem tot allò que ha de vindre també o 
hem de canviar des del mateix Servef. Ací tenim dos proble-
mes: un és la DGTIC, sí que he de dir que des del Servof ja hem 
dit a la DGTIC que ens ha de canviar el programa per a poder 
tenir el mateix llistat o el llistat conforme el té funció pública, 
conforme el té en tot l’àmbit de La Generalitat.

I aleshores estem pendents, perquè eixa petició està i s’ha parlat 
també amb el director general de la DGTIC perquè, doncs, ens 
canvie el programa. No puc dir-li exactament quan estarà, però 
sí que m’han dit que s’està treballant en vore la fórmula per a 
canviar-lo i donar eixes possibilitats perquè també tota la gent 
puga vore el llistat amb la màxima transparència possible, que és 
en deĆnitiva també el que volem i el que jo li vaig dir que miraria 

eixe mateix dia que em va fer la pregunta, farà aproximadament 
un mes, no? Si no recorde malament.

Aleshores, he de dir-li que coordinació n’hi ha i que la gestió 
estem fent-la, el que passa que no és simplement la coordina-
ció entre funció pública i Servof sinó que també després hem 
de canviar el programa perquè això puga ser una realitat i 
que la transparència doncs estiga clara. Val? (Aplaudiments)

 

La senyora vicepresidenta primera:

Pregunta número 529 que formularà la diputada senyora 
Isaura Navarro, del Grup Parlamentari Compromís al conse-
ller d’Educació, Investigació, Cultura i Esports.

Ara, quan vullga.

 
La senyora Navarro Casillas:

Gràcies, senyora presidenta.

Senyor conseller, com valora el fet que s’estiga investigant la 
possibilitat que hi haja persones que han estat cobrant com a 
docents i no han estat donant classes durant anys?

 
El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 

Esports:

Gràcies, presidenta.

Gràcies diputada per la seua pregunta. En primer lloc, 
evidentment, el que li he de dir és que hi ha un procés 

obert de la Ćscalia –vosté ho sap molt bé– per tal d’esclarir 

presumptes irregularitats, com estava dient, en el pagament 
que feia la conselleria a determinats centres concertats per a 
cobrir les seues nòmines.

I ens consta que sí que hi ha indicis. A més, nosaltres hem vist 
que determinades coses no es feien bé i ja es valorarà Ćns a 

quin punt. Però la realitat és que en les mesures de la gestió 
de la nòmina i el control dels pagaments han sigut durant 
molts anys..., no han sigut precisament els més adequats. 
Perquè la conselleria no disposava de mecanismes per tal de 
saber si s’estaven fent els pagaments que tocava als docents.

Amb motiu, precisament, d’eixa causa oberta i de les seues 
preguntes, també, parlamentàries, hem pogut comprovar que 
Ćns fa ben poc la conselleria no pareixia tindre cap control de 

les hores que realitzaven de veritat els docents de la concer-
tada. És a dir, la conselleria sembla que pagava sense tindre 
cap justiĆcant o comprovant correcte de les titulacions ni 

dels horaris del docents de la concertada, per tant no s’arri-
baven ni a creuar les dades de la nòmina en la dels horaris.

És a dir, igual que abans la vicepresidenta ha ensenyat i ha dit 
que estem reconduint, estem posant ordre, en este cas estem 
posant ordre Ćns al punt que el programa de les nòmines no 

tenia a vore, no creuava dades amb el programa dels hora-
ris. Per tant, n’hi havia persones, evidentment, que constaven 
en nòmina i no constaven en horari i per tant això és una de 
les coses que estem ordenant. Eixa és una d’eixes faenes que 
s’ha d’anar ordenant.

Què hem fet davant d’això? Doncs, mire. En primer lloc ens 
hem personat en la causa, com no pot ser d’una altra manera, 
i estem col·laborant amb la Ćscalia en tot allò que està a les 

nostres mans. Però, a més a més, ens hem dotat de les mesu-
res necessàries per a regular això, per a posar ordre. Per un 
costat hem demanat que es regularitzen les titulacions i, per 
tant, una cosa tan normal com que es presenten i que s’acre-
diten que les persones que estan donant classe estan titula-
des per a fer-ho. I en eixe procés estem. Encara que parega 
estrany, no s’havia fet i s’està fent.

I estem treballant també amb una aplicació informàtica que 
permeta creuar les dades. I, per tant, que siga realment facti-
ble que es puga testiĆcar que allò que es paga és allò que 

es fa. És a dir, que allò que està en nòmina és allò que es 
fa en l’horari. Per tant, al marge d’això, s’estan duent dife-
rents actuacions que anem fent en el dia a dir però, evident-
ment, no vaig a fer valoracions, és el que ens hem trobat. 
L’assumpte està, com he dit, en mans de la Ćscalia i, en eixe 

cas, serà la justícia la que ho ha de valorar.

Però sí que m’agradaria, amb el poc temps ja que em queda, 
agrair el treball que s’ha fet, sobretot arran de la seua denún-
cia, i agrair que els diputats i diputades fagen eixa feina 
perquè és gràcies a això que les coses milloren.

Hem vist que ja s’han fet coses des que ha entrat el nou 
govern, evidentment, però és necessari que n’hi haja eixe 
control parlamentari perquè les coses funcionen millor i, 
evidentment, la justícia que actue, si és que realment fa falta.

Gràcies. (Aplaudiments)



Número 55  ¦  13-07-2016 Pàg. 2633

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Navarro, quan vullga.

La senyora Navarro Casillas:

Efectivament, n’hi ha una investigació en marxa, gràcies a la 
denúncia de Compromís, perquè no podíem creure que n’hi 
haguera docents de setanta-tres anys, setanta-huit, huitanta, 
huitanta-tres, treballant a jornada completa, donant classes 
a adolescents, a xiquets de primària, d’infantil, ens semblava 
molt estrany.

¿Era un miracle? ¿Els docents religiosos estan fets d’una 
altra pasta? Doncs, no. La realitat no era eixa. Començàrem 
a investigar i descobrírem que no estaven donant clas-
ses, que s’havien jubilat molts d’ells feia ¡anys!, i continua-
ven cobrant. Però, segurament, eixes persones ni tan sols ho 
saben, perquè qui cobra eixos diners són les congregacions 
religioses per a les que treballen, les congregacions religio-
ses. (Veus)

Quan férem la denúncia, immediatament després, ja trenta 
persones, de colp, d’estes edats, es jubilaren. ¿Curiositat? 
¿Casualitat? No, nosaltres havíem fet la denúncia, i gràcies 
precisament a fer-la estes persones varen ser jubilades. 
Mentre, ¿l’anterior Consell Ćcava alguna mesura de control? 

¿Cap acció? No. Deixadesa absoluta.

¡Clar!, és important saber que, a banda que són les congrega-
cions religioses les que cobren directament els diners, n’hi ha 
una transferència directa, l’administració també paga la cotit-
zació dels autònoms, estes remuneracions no estan sotme-
ses a l’IRPF, cosa que l’agència tributària va fer un informe en 
2013 dient-ne que això calia canviar-ho, i paguem inclús amb 
diners públics la mutualitat al Seras –es diu la mutualitat–, 
que també és religiosa.

En 2005, inclús, l’aleshores conseller Font de Mora va arribar 
a uns acords de privilegis amb la federació de religiosos de 
l’ensenyament per a pagar cinc triennis d’antiguitat tingues 
l’antiguitat que tingues, un premi de jubilació de cinc mensu-
alitats, la incapacitat temporal íntegra, i tot això ho cobra la 
congregació. El problema és més greu si damunt és que estes 
persones no estan treballant.

¿Què passa? ¿Estem parlant de Ćnançament opac a l’Església 

catòlica? (Se sent una veu que diu: «Opaco.») ¿O estem parlant, 
senzillament, de Ćnançament il·legal a estes congregacions 

religioses? ¿Estem parlant de Ćnançament il·legal a l’Esglé-
sia catòlica?

Això és el que, hui per hui, està ja en mans de la justícia.

Gràcies, conseller, per la seua col·laboració en esta 
investigació.

Gràcies que n’hi ha hagut un canvi de govern, el govern col-
labora perquè se sàpiga la veritat.

Gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Navarro.

No sé si el conseller vol dir alguna cosa, li queda un minut. 
¿No?

Doncs, anem a passar a la pregunta número 530 que formu-
larà la diputada, senyora Mercedes Ventura, del Grup 
Parlamentari Ciudadanos al conseller d’educació també.

La senyora Ventura Campos:

El 13 de junio se publicó la Orden 25, del 2016, donde se 
regulaban las condiciones para la autorización de la jornada 
escolar en los centros sostenidos con fondos públicos, la 
jornada continua.

Muchos padres y muchas madres ya llevan muchos años soli-
citando esta jornada y, al Ćnal, pues agradecer que al Ćnal 

llega pero llega con piedras en el camino, no diría piedras, 
diría rocas por el camino que diĆcultan que se pueda llevar 

a cabo esta jornada. Y una de estas rocas que se encuentran 
en el camino los centros es la Ćnanciación de las actividades 

extraescolares.

En la orden se indica, en su artículo 2, que los requisitos 
para la autorización serán –lo digo literal– que «las activida-
des extraescolares de carácter voluntario, organizadas en la 
jornada escolar fuera del horario lectivo, serán obligatorias 
para el centro y voluntarias y gratuitas para las familias».

Es más, cuando leo esto pienso que aunque no lo ha presu-
puestado la conselleria, porque no está en los presupues-
tos, tendrá un plan B. Efectivamente, su plan B viene más 
adelante cuando se indica que «la atención horaria será 
garantizada a través de la Ćnanciación por parte de terceros», 

y esos terceros son ayuntamientos, las ONG, o las AMPA.

Pero, en este caso, de viva voz, para que nos lo explique el 
conseller, sí que me gustaría preguntarle y que nos aclarara 
cómo pueden Ćnanciar las actividades no lectivas los centros 

educativos que desean aplicar la jornada continua, si la mayo-
ría de los ayuntamientos no pueden hacer ninguna aporta-
ción. ¿Qué pueden hacer estos centros educativos?

Muchas gracias.

(Ocupa la presidència el president, senyor Enric Morera i Català)

 

 

El senyor president:

Moltes gràcies, il·lustre diputada.

Conseller, té vosté la paraula.

 


